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Várhatóan december elejétől mű-
ködteti majd az Országos Men-
tőszolgálat az alapellátási ügyeleti 
rendszert, addig a fenntartó szo-
ciális társulásnak kell megoldania 
az ellátás biztosítását. A térségi 
társulás és a városi önkormányzat 
mindent megtesznek azért, hogy a 
betegek ellátása ne sérüljön.
 
Az ellátás átszervezéséről tavaly 
döntött az Országgyűlés. Az új, egy-
séges alapellátási ügyeleti rendszert 
elsőként február 1-től Hajdú-Bihar 
vármegyében vezették be, majd az-
óta újabb öt megyében. November 
végéig további kilenc megyében lesz 
átállás, majd decemberben és a jövő 
év elején a maradék négy megyében 
is megtörténik az átalakulás.
Vas megyére december 1-jén kerül 
sor, sajnos többször módosították, 
késleltették a bevezetési határidőt, 
volt szó március, majd július elsejé-
ről is. A késlekedés azt okozta, hogy 
azoknak a dolgozóknak a jelentős ré-
sze, akik korábban ügyeletet tudtak 
vállalni, máshol kezdtek el dolgozni 
– vázolta fel Fehér László polgár-
mester. – A celldömölki járás orvo-
si ügyeletének ellátását 1998 óta dr. 
Kovács Zoltán szervezte a Celli-Oxy 
Med Kft.-n keresztül, a szerződése 
ez év június 30-án járt le. A leglogi-

kusabb az lett volna, ha július 1-től 
a járásunkban az új szervezeti forma 
szerint működik az ügyeleti ellátás. 
Így azonban továbbra is a járás 28 
települését tömörítő Kemenesaljai 
Szociális, Gyermekjóléti és Egész-
ségügyi Intézményfenntartó Társu-
lásnak kell gondoskodni az ügyeleti 
ellátás megszervezéséről. A társulás 
a Népjóléti Szolgálatot bízta meg a 
feladat szervezésével, Nagy Zoltán 
igazgatónak dr. Kovács Zoltán nyújt 
szakmai segítséget, együttműködést 
az ellátás megszervezésében.
A városvezető hangsúlyozta, köszö-
netet mond dr. Kovács Zoltánnak az 
átállási időben nyújtott szakmai tá-
mogatásért, szervező munkáért, de 
mindenekelőtt azért, hogy az elmúlt 
tizenöt évben megszervezte az ügye-
letet, a járási ellátást, és nagyon sok 
napon saját maga vállalta az ügyeleti 
szolgálatot. Természetesen az orvo-
soknak, az egészségügyi szaksze-
mélyzetnek és a gépkocsivezetőknek 
is köszöni az eddigi áldozatos mun-
kájukat, hogy eddig ellátták ezt a 
nem könnyű feladatot.
Az utóbbi hónapokban, hetekben 
mind a celldömölki képviselő-tes-
tület, mind a szociális intézmény-
fenntartó társulás többször ülésezett, 
és döntöttek arról, hogy az ellátás 
megszervezéséhez szükséges több-

letforrást mindegyik település a saját 
költségvetéséből vállalja, így az ed-
diginél magasabb óradíjat tudnak fi-
zetni az orvosoknak, az ápolóknak és 
a gépkocsivezetőknek is. Erre szük-
ség volt, mert egyébként nem lenne 
meg az a személyzet, amellyel biz-
tonsággal lehet működtetni tovább az 
ellátást, hiszen csak az új feltételek 
mellett, magasabb óradíjért vállalták 
az ügyeletet. Eddig a települések 25 
forintot, júliustól 150 forintot fizet-
nek egy lakos után havonta. Ez az 
éves költségvetésben járási szinten 
18 millió forint, Celldömölknek 7,5 
millió forint többlet kiadást jelent a 
plusz öt hónapra. Fehér László ki-
emelte, mindenekelőtt az a legfon-
tosabb, hogy az ellátás folyamatos 
legyen a megszokott helyen. Arról is 
tájékoztatott, hogy dr. Kovács Zoltán 
az augusztusi hónapra is vállalta az 
ellátás szervezését.
December 1-től várhatóan az új rend-
szer szerint működik majd az ügyelet 
a Celldömölki járásban is, azaz az 
Országos Mentőszolgálat szervezi 
az ügyeletet. Hétköznap 16 és 22 óra 
között, illetve hétvégén és ünnep-
napon 8-tól 14 óráig lehet bemenni 
az ügyeleti pontokra, az ezen kívüli 
időszakokban az OMSZ munkatársai 
telefonos tanácsot adnak, ügyeleti 
kocsit küldenek a beteghez, illetve 
életveszély esetén azonnal mentőt ri-
asztanak. »ÚK

Szervezik az orvosi ügyeletet

Városi delegáció látogatott el Pag-
naccoba júniusban, a testvérvárosi 
szerződés megkötésének harmin-
cadik évfordulója alkalmából. Az 
olasz kisváros Celldömölk legré-
gebbi testvérvárosa.
 Celldömölk és Pagnacco között 
három évtizeddel ezelőtt, 1993-ban 
jött létre a testvérvárosi szerződés, 

melyet még 1991-ben a celli báb-
csoport és az olasz tánccsoport talál-
kozása alapozott meg. A kultúra és 
a barátság mentén azóta is működő 
testvérvárosi kapcsolat harminca-
dik évfordulója alkalmából az olasz 
község nagyszabású rendezvényt 
szervezett, melyre a celldömölkieket 
is várták. Június 16-án indult útnak 

az ötfős küldöttség – Karádi Mihály 
önkormányzati bizottsági elnök, 
képviselő, Pálné Horváth Mária, a 
KMKK, Tulok Gabriella, a Kemenes 
Vulkán Park, Kontics Ilona, a Város-
gondnokság igazgatója, valamint Ta-
kács Hajnalka tolmács –, hogy részt 
vegyenek Pagnacco nagy ünnepén. 
A vendéglátók gazdag programkí-
nálattal várták a celli küldöttség tag-
jait. Odaérkezésükkor a „Színezzük 
a barátságot” című 350 alkotásból 
álló rajzpályázat zsűrizése és ered-
ményhirdetése után a testvérvárosi 
kapcsolat harmincéves jubileumának 
tiszteletére rendezett gálaműsoron 
vettek részt. Másnap a néptáncosok 
jubileumi műsora volt a program, 
hiszen a Lis Primulis táncegyüttes 
fennállásának negyvenéves évfordu-
lója is megünneplésre érett. Az utol-
só napon zajlott hálaadó szentmisén 
magyar nyelven is elhangzottak az 
igék és áldások, a miséző plébános a 
fennálló testvérvárosi kapcsolatot is 
megáldotta. »Reiner Anita

Testvérvárosi látogatás Pagnaccoban
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Idén ünnepelte fennállásának 
tizedik évfordulóját a Kemenes 
Vulkán Park. Városunk ország-
szerte egyedülálló tematikával 
rendelkező múzeuma június 24-
én születésnapi partival tette 
emlékezetessé a jubileumot.

Az első nyári nap beköszöntével A 
Kemenes Vulkán Park az ország 
egyetlen vulkanológiai kiállítá-
saként immár egy évtizede vezeti 
be látogatóit a vulkánok rejtélyes 
világába, általánosságban megis-
mertetve a Föld vulkánosságát, a 
Kárpát-medence és Magyarország 
tűzhányóit, és nem utolsó sorban a 
településünk egyik fő nevezetessé-

gének számító Ság hegyet. Ez idő 
alatt számtalan ismeretterjesztő, 
valamint szórakoztató program em-
léke és neve forrott össze az intéz-
ménnyel, melyek által kicsiknek és 
nagyoknak egyaránt át tudták adni 
küldetésüket, mely többek között a 

következő: „Felhívni a figyelmet 
az élő és élettelen természeti és 
kulturális értékeink védelmére.” 
A látogatóközpont fennállásának 
10. évfordulója alkalmából színes 
programokkal tarkított születés-
napi mulatságot szerveztek az in-
tézmény munkatársai. A látogatók 
kedvezményes áron tekinthették 
meg a kiállítást, melyet tárlatveze-

téssel ismerhettek meg, de lehető-
ségük volt a Ság hegyre tartó túrán 
is részt venni. Ezen kívül sza-
badulószoba és virtuális valóság 
sátor várta a kalandvágyókat. Az 
eseményen a városvezetés is kö-
szöntötte a település legfiatalabb 
intézményét. Tulok Gabriella igaz-
gatónak társasjátékokból álló aján-
dékcsomagot adtak át, melyeket a 
későbbiekben szervezett táborok-
ban is hasznosítani tudnak majd. A 
születésnapi ünnepség méltó lezá-
rásához a tortabontás járult hozzá, 
melyet az intézmény munkatársai 
vendégeikkel közösen fogyasztot-
tak el. »Novák Fanni

Jubilált a Kemenes Vulkán Park

A nyár folyamán több rendkívüli 
képviselő-testületi ülést tartottak. 
A várost vezető grémium döntött 
a helyijáratos autóbusz-közlekedés 
ellátására kiírt pályázatról, az al-
sósági óvodások elhelyezéséről és 
könyvkiadásról is.
Celldömölk Város Önkormányza-
ta a helyi, autóbusszal végzett, me-
netrend szerinti személyszállítási 
szolgálatatás ellátására nyilvános 
pályázatot hirdetett. Az ajánlattéte-
li határidőig két cég nyújtotta be az 
ajánlatát, a Volánbusz Zrt. és a Ke-
menesalja-busz Kft. A kedvezőbb 
ajánlat esetében is az látszott, hogy 
a helyijárat működtetése éves szinten 
több mint 30 millió forintba kerül 
majd a városnak. A képviselő-testü-
let úgy döntött, hogy az önkormány-
zat a Kemenesalja-busz Kft.-vel mint 
legelőnyösebb ajánlattevővel köt 
szerződést a szolgáltatás ellátására 

2023. július 1-től 2025. június 30-ig, 
az eddigieknek megfelelően kilenc 
járatra. A helyi járat igénybevétele 
az utasok számára egységesen 200 
forint.
Döntöttek a képviselők arról is, hogy 
az Alsósági Tagóvoda korszerűsítése 
miatt a gyerekek már szeptembertől 
a celldömölki óvodába járnak. Az 
óvodafelújítás kivitelezőjének kivá-
lasztása folyamatban van, várhatóan 
az építkezés nem kezdődik el szep-
temberben. Azonban az önkormány-
zat megvásárolt egy családi házat az 
óvoda mellett az óvodához tartozó 
terület növelése céljából, a ház le-
bontása a közeljövőben elkezdődik, 
így biztonságosabb, ha a gyerekek 
már nem az épületben kezdik meg az 
új nevelési évet. A kisgyermekeket 
várhatóan egységesen a Vörösmarty 
utcai tagóvodában helyezik majd el, 
a bejárásukat kísérő biztosításával a 
helyijáratos autóbusszal oldják meg.
A képviselő-testület korábban már 

tárgyalt az egykori MHSZ épület 
sorsáról. Most olyan határozatot 
hoztak, hogy kezdeményezik a Tele-
pülésrendezési Terv módosítását, az 
épületet vegyék ki a helyi védelem 
alatt álló épületek sorából. A későb-
biekben az épület lebontható lesz, és 
a területet értékesíteni lehet.
A képviselők kisebb mértékű pénz-
beli támogatásokról is döntöttek. A 
Barcson zajlott Négy város labdarú-
gótornához, a celldömölki labdarú-
gók ellátásához 300 ezer forinttal, 
a református egyház plébániahi-
vatala fűtésének korszerűsítéséhez 
200 ezer forint támogatást szavaz-
tak meg. A város költségvetésében 
már korábban szerepeltették, most 
megerősítették, hogy Celldömölk 
várossá avatásának 45. évfordulója 
alkalmából jövőre kiadandó képes 
könyvet elkészíttetik. A kiadvány 
negyedik lesz a sorozatban, amely 
ötévente mutatja be a város alakulá-
sát fotók által. »ÚK

Rendkívüli ülések

Júniusi lapzártánk után 
érkezett

A június 4-i Mi Hazánk Mozga-
lom által szervezett Trianoni 
megemlékezés fotóit Kupi Esz-
ter készítette.

Az általános iskolák végző-
seinek tablóinál a Celldömölki 
Városi Általános Iskola Alsósági 
Tagiskolájának fotósa nem került 
feltüntetésre. 
A tablóképeket Gőgös Martin, 
a tablót pedig Gyuris Krisztina 
készítette.
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Németh Tibor, a Kemenesaljai Mű-
velődési Központ és Könyvtár Kresz-
nerics Ferenc Könyvtárának vezetője 
rangos elismerésben részesült a Par-
lamentben, július 10-én. A jubileu-
mi, ötvenedik Országos Honismereti 
Akadémia keretében rendezett díjá-
tadón a Honismereti Szövetség Hon-
ismeretért Emlékérmét vehette át.

»A honismereti mozgalomban végzett 
kiemelkedő munkádért kaptad a kitün-
tetést. Hogy kerültél kapcsolatba a hon-
ismerettel?
A nyolcvanas évek óta kapcsolat-
ban állok a honismerettel, mely szer-
vesen összefonódik a könyvtárosi 
tevékenységgel. A mozgalom iránti 
elköteleződésem könyvtárosi munkám 
megkezdésével esik egybe. A Kreszne-
rics könyvtár régóta segíti a helyi Ho-
nismereti Munkaközösség munkáját, 
én pedig személy szerint anyagilag is 
támogatom a Vas Megyei Honismere-
ti Egyesület működését. Nyilván egy 

ilyen elismerés odaítélésekor sok min-
dent figyelembe vesznek, így például 
azt, hogy ki milyen tevékenységet fejt 
ki a mozgalom érdekében, mennyire 
elkötelezett, és tekintetbe veszik a hely-
történeti publikációkat, egyéb honisme-
retet gazdagító munkákat.
»Hogyan értékeled a honismeret terüle-
tén végzett tevékenységedet?
Úgy gondolom, hogy a honismerettel 
szorosan összekapcsolódik a Magyar 
Életrajzi Kalauz nevezetű reprezenta-
tív nemzeti digitális névkataszter, mely 
eminens módon helytörténeti adattár-
ként is funkcionál. Az életrajzi kalauz 
38 év önként vállalt, ingyenes szaba-
didős munkával létrehozott erőfeszítés 
eredménye, melynek köszönhetően 
immár 513.700 személy került rögzí-
tésre 4,1 millió adattal. Ez az elismerés 
visszajelzést ad, de a legnagyobb kitün-
tetés számomra, hogy minden nap azt 
érzem, hozzáteszek a nagy egészhez, 
és látom a munkám gyümölcsét. Az 
ember örül és hálás a sorsnak, ha mun-
kájának eredménye a közösség javára 
kamatozhat. Hosszabb ideje érlelődött 
bennem a gondolat, hogy a dömölki 
romtemplom alatt nyugvó Lancsics Bo-
nifácot és az általa írt „Boldogasszony 
Anyánk” kezdetű népéneket a magyar 
értéktári rendszerben az általuk kiér-
demelt piedesztálra kellene emelni. 
Ennek érdekében javaslatot nyújtottam 
be a Honismereti Munkaközösség tá-
mogatásával a Celldömölki Értéktárba 
történő beemelésre, mely tavaly meg 
is történt. Köszönet érte. Újabb lépcső-
fokként idén nyáron a megyei értéktár 
bizottság Vas Megyei Értékként vette 

nyilvántartásba – Weöres Sándor költői 
életművével együtt. Hiszem: szeretett 
városunk remélhetőleg első Kiemel-
kedő Nemzeti Értékeként e szellemi 
örökség hozzájárulhat ahhoz, hogy te-
lepülésünkön a kulturális-vallási turiz-
mus is magasabb dimenzióba lépjen.
»Mit jelent számodra a Honismereti 
Szövetség elismerése?
Nagy megtiszteltetésnek tekintem, 
hogy átvehettem az emlékérmet a 
mozgalom érdekében végzett sokrétű 
tevékenységemért. Tisztelettel és hálá-
val gondolok Káldos Gyula könyvtá-
rigazgató elődömre és néhai Nádasdy 
Lajos református lelkészre, akik az 
elmúlt évtizedekben szűkebb pátri-
ánkból hasonló kitüntetésben, a Bél 
Mátyás Emlékéremben részesültek. 
Az országos díjat a 2023-ban szintén 
fél évszázados fennállását ünneplő, 
a Kresznerics könyvtár égisze alatt 
működő Honismereti Munkaközös-
ség, valamint a Celldömölk és Ke-
menesalja Honismereti és Kulturális 
Egyesület munkájának elismeréseként 
is értékelem. Ez az elismerés, ahogy a 
honismeret, vagy az életrajzi kalauz is, 
politikától, gazdasági dolgoktól füg-
getlen, és itt nem az érdekek, hanem az 
értékek számítanak. Ezért is különö-
sen jóleső számomra, hogy odafigyel-
tek az általam végzett munkára. Hitem 
szerint ez az elismerés újabb erőt ad az 
előttem sorakozó feladatok minél szín-
vonalasabb megvalósításához.
Megragadnám a lehetőséget, és ezúton 
is köszönöm azt a több ezer gratulációt, 
amit személyesen, illetve elektronikus 
csatornákon kaptam a Magyar Ezüst 
Érdemkereszt, valamint mostani elis-
merésem kapcsán. »Reiner Anita

A Honismereti Szövetség elismerése

Július 10. és 14. között zajlott a ju-
bileumi, 50. Országos Honismereti 
Akadémia Budapesten, amely egyesí-
tésének 150. évfordulóján több mint 
három évtized után adott otthont a 
honismereti mozgalom legrangosabb 
programsorozatának.
A megnyitónak az Országház felsőhá-
zi ülésterme adott helyet. Elsőként a 
köszöntők hangzottak el Szentmártoni 
János, a Kulturális és Innovációs Mi-
nisztérium helyettes államtitkára; Sára 
Botond Budapest főispánja és Breinich 
Gábor, a Budapesti Honismereti Társa-
ság elnöke részéről. A hivatalos meg-
nyitó beszédet Debreczeni-Droppán 
Béla, a Honismereti Szövetség elnöke 
tartotta. Az első napon került sor a Hon-

ismereti Szövetség országos díjainak és 
elismeréseinek átadására. A program-
ban a protokolláris elemek mellett a fél 
éve elhunyt Széchenyi-díjas történész, 
Gerő András „Budapest székesfőváros 
a dualizmus idején” című nagy ívű és 
a tőle megszokott szellemes előadá-
sa hangzott el felvételről. A több mint 
150 résztvevő sorában a Vas Megyei 
Honismereti Egyesület tagjaival együtt 
az idén ötven éve alakult celldömölki 
Honismereti Munkaközösség képvise-
letében Lendvay Istvánné munkakö-
zösség-vezető, Hetényi József, Németh 
Tibor és Szép József vett részt az ün-
nepélyes eseményen. A kemenesaljai 
lokálpatrióták örömmel találkoztak a 
díszvendégek sorában helyet foglaló 

köcski származású Szenes Zoltán nyug-
állományú vezérezredessel, a Magyar 
Hadtudományi Társaság elnökével. A 
gazdag program során a tanulmányu-
tak és városnéző túrák mellett a plená-
ris ülések egy másik történelmi helyen, 
a Magyar Nemzeti Múzeum patinás 
dísztermében hangzottak el. Változa-
tos tematikájú színvonalas előadások 
sorát hallgathatták az érdeklődők ki-
váló előadóktól, amelyek különösen 
részletesen taglalták fővárosunk egye-
sítésének időszakát. A tradíciók szerint 
a záró napon ünnepélyes keretek kö-
zött vette át az Országos Honismereti 
Akadémia vándorzászlaját a 2024. évi 
házigazdák képviseletében Esztergom 
küldöttsége. »Németh Tibor

Az Országos Honismereti Akadémia margójára
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Minden évben Celldömölk két vá-
rosrészének is helye van az éves 
rendezvénynaptárban. Tavasszal 
az Alsósági Tavaszi Napok, nyár 
közepén pedig az Izsákfai falu-
nap keretében szórakozhatnak a 
két településrész lakói. Utóbbira 
idén, július 15-én várták Izsákfa 
lakosságát.
A Celldömölk Város Önkormányza-
tának Alsóság-Izsákfai Részönkor-
mányzata, valamint a Kemenesaljai 
Művelődési Központ és Könyvtár ál-
tal szervezett falunapi program egy 
gyerekeknek szóló, interaktív mű-
sorral vette kezdetét Rózsás Viktó-
ria énekes közreműködésével. Poór 
Péter táncdalénekes nagyszerű tanít-
ványa a kicsiket is aktívan bevonva 
műsorába, énekeltette és táncoltatta 
őket. S hogy ne csak nekik kedvez-
zen a koradélutáni program, Rózsás 
Viktória néhány felnőtteknek szóló 
slágert is énekelt, a közönséget is 

dalra fakasztva. Ezután elstartolt a 
falunapi labdarúgó mérkőzés, mely-
lyel párhuzamosan a celldömölki 
tűzoltóság is megérkezett, hogy 
habpartyval színesítse a rekkenő 
forróság délutánját. A Pápai Musi-
cal Stúdió három tagja a tőlük meg-
szokott fülbemászó dallamokkal, jól 
ismert slágerekkel járult hozzá a fa-
lunap jó hangulatának fokozásához. 
A pápaiak slágerfesztiváljának ide-
jén már elkészültek a bográcsokban 
egész délután rotyogó étkek, melyek 
közt volt slambuc, tárkonyos ragule-
ves, vadpörkölt és gulyás. 
A főzőverseny résztvevőinek díjazá-
sa mellett köszöntőt mondott Fehér 
László polgármester, Kovácsné Söp-
tei Valéria részönkormányzat-vezető, 
Horváth Tünde részönkormányzati 
képviselő és Pálné Horváth Mária a 
KMKK igazgatója. 
A hat csapat által megalkotott finom-
ságok elfogyasztása mellé nótaszó is 

dukált, Kulman Ferenc tangóharmo-
nikás közreműködésével, aki egész 
vacsora alatt húzta a nótát. 
A vacsora után a Muzsika és Zene-
butik Tv-ből ismert Szászem lépett 
közönség elé, aki saját szerzeménye-
in kívül egyéb dalokat is megszó-
laltatott az általa dallamos popzene 
kategóriának nevezett repertoárból.  
Ezután operettről operettre ván-
dorolhattak a falunapi rendezvény 
résztvevői, hiszen Hajba András és 
Szkáli Edina énekesek kedvenc ope-
rettslágereikkel örvendeztették meg 
közönségüket. 
Az idei évi Izsákfai falunapot a Cai-
ro együttes fellépése zárta, melynek 
tagjai saját dalaikkal több, mint egy 
évtizede színesítik a hazai könny-
űzenei palettát. A programok ideje 
alatt ugrálóvár, pónizás, tűzoltóau-
tó bemutató várta az érdeklődőket, 
a Celli Szétpillantó kisvonat pedig 
egész délután közlekedett Celldö-
mölk és Izsákfa között. 

»Reiner Anita

Az izsákfai városrész is ünnepelt

Az elmúlt évek hagyományainak 
megfelelően idén is megrendez-
ték városunkban a Roma napot. A 
Roma Nemzetiségi Önkormányzat 
szervezésében megvalósult esemé-
nyen színes programkínálattal vár-
ták az érdeklődőket, július 29-én.
Immár hagyományosnak mondha-
tó Celldömölk kulturális életében a 
Roma nap, melyet a helyi Roma Nem-
zetiségi Önkormányzat szervez meg 
évről-évre. Idén július utolsó szom-
batján tartották meg az eseményt, 
melyre minden érdeklődőt szeretettel 
hívtak és vártak. A szervezők válto-
zatos és színes programokat kínáltak, 
melyeknek délelőtt a Téglagyári-tó 

környéke, majd délután a Trója Ét-
terem adott otthont. Délelőtt családi 
horgászversenyre invitálták meg a 
sport szerelmeseit, majd házias éte-
lekkel kínálták a megjelenteket. A 
délután folyamán szépségversenyt és 
„Ki mit tud?” -ot szerveztek, mely-
re a vállalkozó szellemű fiatalok ne-
vezését várták két kategóriában. Az 
est hátralévő részében pedig a ze-
nés-táncos mulatságé volt a főszerep, 
melyhez a talpalávalót Rupa Robika 
és Krisztián szolgáltatta éjszakába 
nyúlóan. A 16. alkalommal lebonyo-
lított rendezvényen Celldömölk Vá-
ros Önkormányzata részéről Fehér 
László polgármester, Söptei Józsefné 
és Hencz Kornél alpolgármesterek is 
részt vettek. »Novák Fanni

XVI. Roma nap Celldömölkön
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A celldömölki származású Vadócz 
Jenő jelenleg a Balaton egyik leg-
népszerűbb turisztikai csomópont-
jában elhelyezkedő, balatongyöröki 
Promenád Kávéház vezető cukrá-
sza. Fiatal kora ellenére számtalan 
elismerést tudhat már maga mögött. 
Legutóbb a Magyar Cukrász Ipar-
testület „Év fagylaltja” versenyén 
társával kézműves és mindenmentes 
kategóriában is harmadik helyezést 
értek el. Erről, valamint pályája rej-
telmeiről kérdeztük.

»Miért választottad a cukrász pályát, 
mi vonzott ezen irányba?
A vendéglátást, mint szakmát még 
gyerekkoromban szerettem meg, hi-
szen volt lehetőségem Majsa Szilárd 
mesterszakács mellett dolgozni. A 
vendéglátás szeretete végigkísérte 
iskolai éveimet, bár vendéglátói kép-
zésben részt venni csak érettségi után 
volt lehetőségem. A szakács szak-
mát Veszprémben a „SÉF” iskolában 
kezdtem el tanulni, ahol külső gya-
korlati helynek a Villa Medici étte-
rembe kerültem. Ott Amrein Csaba 
séf teljes bizalommal fogadott és lát-
va elhivatottságomat, a desszert pá-
lyára helyezett. Itt ismerkedtem meg 
az éttermi tányérdesszertek világával, 
ami szinte szerelem volt első látásra. 
Közben elvégeztem a cukrász szak-
mát is és jelenleg Balatongyörökön, 
a Promenád Kávéház vezető cukrá-
szaként dolgozom. Fontos, hogy azért 
tudok kiteljesedni a szakmában, mert 
a tulajdonosok szemlélete is ugyan-
az, mint az enyém. Csakis minőségi 
alapanyagokból lehet minőségi ter-
mékeket készíteni.

»Mi volt az első meghatározó élmé-
nyed, ami aztán a további sikereket 
hozta magával?
Az első igazán meghatározó élményem 
2020-ban volt, mikor közösen úgy dön-
töttünk, hogy jó lenne megmérettetni 
magunkat az Év fagylaltja versenyen, 
ahol a Covid helyzet miatt régiós elő-
döntőkre volt felbontva a mezőny. Ta-
pasztalatszerzés céljából indultunk a 
versenyen, hiszen regionális szinten 
már régóta elismert szaktekintélyek 
vettek részt rajta. Meglepetésünkre a 
„Mámoros Málna” fagylaltunkat be-
juttatták az ország 12 legjobbja közé. 
Számunkra ekkor jött a felismerés, 
hogy sok munkával, folyamatos fejlő-
déssel igenis ott lehet a helyünk a na-
gyok között.

»Legutóbb a Magyar Cukrász Ipar-
testület versenyén értetek el társaddal 
kiváló eredményt. Mi volt a verseny 
célja, hogyan zajlott/ zajlik általában a 
felkészülési folyamat?
A verseny célja a hagyományos, jó 
minőségű kézműves fagylalt népsze-
rűsítése, a fagylaltkészítő mesterek 
megismertetése a fogyasztókkal, akik 
ezáltal közelebb kerülnek a fagylalt 
művészetéhez. A felkészülési folya-
mat már az előző évben megkezdődik, 
amikor először megálmodjuk az ízvilá-
got, ötletelünk, gondolkodunk. Ahogy 
érkezik a tavasz, elkezd kitisztulni az 
ízvilág, a harmónia, ilyenkor jön a kő-
kemény matek. Fagylaltkészítés során 
nagyon fontosak a precíz, pontos szá-
mítások. A receptúrát először egy excel 
táblázatba írom és ennek segítségével 
számolom ki a pontos cukortartalmat, 
zsírszázalékot és minden egyebet. Ez-
után jön a próbafagyasztás, kóstolás, 
változtatás, majd -ha minden tökélete-
sen összeállt- akkor legvégül az ízhez 
kapcsolódó dekorációk készülnek el, és 
kész a versenyfagylalt.

»Honnan meríted az ötleteket, mi ins-
pirál munkád során?
Az inspiráció magától jön, hirtelen 
beugrik, és ha megtetszik nekem az 
ízkombináció, feljegyzem magamnak. 
Jelen pillanatban is 20-25 ízpárosítás 
lapul a virtuális fiókban, amikből le-
het, hogy soha semmi nem lesz, de elő-
fordulhat, hogy megpróbálkozunk az 
elkészítésével. Van, ami után azt mond-
juk, ez nem az igazi és továbbgondol-
kodunk. A mostani versenyfagylalt, a 
„Bana-Nut” is például milkshake ké-
szítése közben ugrott be nekem.

»Számtalan elismerésben részesültél 
már. Mi az, amire a legbüszkébb vagy, 
amit szívesen kiemelnél?
Természetesen minden szakmai elis-
merésemre büszke vagyok. Az első 
régió fagylalton át, a tavaly év végén 
megszerzett „Év ínyenc bejglijén” és 
az „Év szaloncukrán” keresztül, a most 
megszerzett harmadik helyekre is. 
Amire igazán büszke vagyok, hogy ta-
lálkozhatok személyesen vendégeink-
kel és láthatom az arcukon megjelenő 
mosolyt, mikor egy-egy termékemet 
elfogyasztják. Ennél nagyobb elisme-
rés szerintem nem is kell.

»Hogy tudnád meghatározni röviden 
a hivatástudatot, mely a mindennapi 
munka során vezényel, előbbre visz?
A Promenád Kávéházban három hi-
vatástudat van, melyet mantrázunk 
nap mint nap. Szakmámhoz kettő kap-
csolódik; az egyik a tanulni, tanulni, 
tanulni, hiszen ez egy folyamatosan 
fejlődő szakma és sosem elégedhetünk 
meg azzal, amit tudunk. Mindig van 
hova fejlődni és ezt sosem szabad el-
felejteni. A másodikat már említettem, 
hogy csakis minőségi alapanyagokból 
lehet minőségi termékeket gyártani. A 
harmadik pedig, amit mindenképpen 
szeretnék kiemelni: számunkra fon-
tos, hogy vendégeink ne csak nyáron 
látogassák a Balatont, hanem az átme-
neti időszakban is, ugyanis a tó az év 
minden szakában ezer színben pompá-
zik. Mi pedig ehhez szeretnénk nyúj-
tani egy minőségi szolgáltatást egész 
évben, hiszen a Promenád Kávéház 
szinte az év minden napján nyitva áll a 
vendégek előtt.

»Milyen megmérettetések várnak Rád 
a közeljövőben?
Az idei évben még két versenyünk 
lesz. Az ’Év szaloncukra’ és az ’Év 
bejglije’ verseny, ahol ismételten elin-
dulunk termékeinkkel, melyeket idén 
még jobbá fejlesztünk. Az ezekre való 
felkészülést már szeptemberben meg-
kezdjük.

»Mit tanácsolnál azoknak a fiatalok-
nak, akik most indulnak el a cukrász 
mesterség útján?
Ahogy minden más szakmában, itt is 
nagyon sok nehézséggel fognak talál-
kozni. Sosem szabad feladni és soha 
ne elégedjenek meg azzal, amit tud-
nak. Tanuljanak sokat és csinálják 
szívből, alázattal, szakma iránti tisz-
telettel. »Novák Fanni

„Szívből, alázattal, a szakma iránti tisztelettel.” 
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Július első hétvégéjén Olaszország-
ba látogatott a jánosházi Animato 
Énekegyüttes. A celli dalosokkal 
kibővült női kar több koncertet is 
adott három észak-olasz települé-
sen. Több hónapos felkészülés előz-
te meg az énekegyüttes olaszországi 
útját – tudtuk meg Nagy Bélánétól, 
a jánosházi Animato, és egyben a 
Celldömölki Liszt Ferenc Vegyeskar 
vezetőjétől. 
Februárban adódott egy lehetőség, 
miszerint egy olasz karnagy magyar 
kórust keresett két nyáresti koncertre 
Észak-Olaszországba. Néhány napos 
gondolkodás után az Animato Éne-
kegyüttessel fogadtuk el a meghívást, 
kiegészülve a Liszt Ferenc Vegyeskar 
kilenc női tagjával. Innentől kezdve 
közösen folyt a munka, először heti 
egy, majd később heti két próbával. 
Az olaszok kívánsága az volt, hogy 
népszerű magyar dalokkal mutatkoz-
zunk be az ottani közönségnek, így 
többek között magyar népdalfeldolgo-
zásokkal, Bárdos, Bartók, és Kodály 
művekkel is készültünk a koncertekre. 
Közben kiderült, hogy az utolsó na-
pon lehetőségünk lesz egy kis faluban, 
Malborghetto Valbruna-ban énekelni 
a város védőszentjének ünnepén, így 

latin nyelvű egyházi dalokkal is bőví-
tettük a repertoárunkat. Első este Ro-
veredo in Pianoban, a második napon 
Cordenonsban adtunk nagy sikerű 
koncertet, mindkét településen a helyi 
kórus után léptünk színpadra. Érdekes-
ségképpen megemlíteném, hogy mind-
két kórus karnagya Lorenzo Benedet, 
Roveredoban egy vegyeskar, a Coro 
Gialuth, Cordenonsban egy férfikar, a 
Corale Cordenonese vezetője, így több 

ponton is kapcsolódnak egymáshoz 
kórusaink. A három nap nagyon gyor-
san eltelt, számos élménnyel és új ba-
rátságokkal gazdagodva tértünk haza. 
Az együttműködés természetesen a 
hazaérkezésünk után sem szakad meg, 
decemberben az olasz kórus érkezik 
hozzánk vendégségbe. Terveink szerint 
Jánosházán és Celldömölkön is lehető-
sége lesz a zeneszerető közönségnek 
hallani itáliai barátainkat. – számolt 
be az olaszországi koncert hétvégéről 
Nagy Béláné. »CSSZ

Magyar dallamok olasz tájakon

Fotó:  Animato Énekegyüttes

Finiséhez érkezett a 10. Színházi 
Olimpia keretében megrendezésre 
kerülő Dunántúli Színházi Fesztivál, 
melynek programjai április 7-e és jú-
lius 31-e között zajlottak. A fesztivál 
három vasi kisváros tengelye mentén 
szerveződött: Celldömölk, Vép és 
Vasvár, szakmai bázisa a Soltis Lajos 
Színház volt. 

A sokszínű műfaji palettát bemutató 
rendezvénysorozaton volt utcaszín-
ház, kamaraelőadás, koncert-színház, 
gyerekelőadás, komplex színházi ne-
velési program, csecsemőszínház, 
kabaré, vásári játék, cirkusz. A há-
rom bázistelepülés mellett további 
23 kistelepülésen szerveződött prog-
ram, csaknem hetven előadással, és 

mintegy hétezres nézőszámmal. A 
rengeteg színházi esemény mellett 
kísérő koncertek, kézműves vásár, 
népi játszóház is várta az érdeklő-
dőket. Celldömölkön a négy hó-
nap alatt 56 program valósult meg, 
közel négyezer néző előtt. Az ese-
ménysorozat zárásaként július 22-én 
este először egy előadást tekinthet-
tek meg a meghívottak: a fesztiváli 
programban is bemutatott Magyar 
Álomvasutak című zenés kabaré sze-
replői részesítették izgalmas utazás-
ban a közönség soraiban ülőket, akik 
a múlt század első felének nagy slá-
gereit, kupléit hallgathatták meg egé-
szen egyedi történetbe ágyazva. Az 
előadást követően került sor a helyi 
szakmai zárásra, melynek keretében 
Gergye Rezső, a fesztivál szakmai 
vezetője mondott köszöntőt, Nagy 
Gábor igazgató pedig pohárköszön-
tővel invitálta vendéglátásra a meg-
jelenteket. A városvezetés részéről 
Fehér László polgármester és Söptei 
Józsefné alpolgármester is részt vett 
az eseményen.  »Reiner Anita

Véget ért a Dunántúli Színházi Fesztivál
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Hálaadó szentmisére várta a hí-
veket és a város lakosságát július 
30-án délelőtt Mikulyák László 
plébánoshelyettes, akinek ez egy-
ben búcsúmiséjét is jelentette a 
celldömölki kegyhelyen. 

László atya két évvel ezelőtt, 2021-
ben érkezett plébánoshelyettesi 
pozícióban a Celldömölki Nagybol-
dogasszony Plébániára. Dr. Székely 
János megyéspüspök Szombathelyi 
Egyházmegyére vonatkozó szemé-
lyügyi változtatásai Mikulyák Lász-
lót is érintik, aki augusztus elsejétől 
a szombathelyi Szent Márton Plé-
bánia plébánosaként folytatja papi 
szolgálatát. Július utolsó vasárnap-
ján hálaadó szentmise keretében 

búcsúzott celldömölki híveitől. A 
távozó atyát az egyházközség kép-
viselő-testülete és Németh Zoltán 
plébános is köszöntötte, a városve-

zetés részéről pedig Fehér László 
polgármester, Söptei Józsefné és 
Hencz Kornél alpolgármesterek.     

»Reiner Anita

Hálaadó szentmise

A Kemenesaljai Vasutas Nyug-
díjas Klub idén is megszervezte 
a Dunántúli Vasutas Nyugdíjas 
Klubok Kulturális Találkozóját. A 
rendezvénynek a hagyományok-
nak megfelelően a Kemenesaljai 
Művelődési Központ és Könyvtár 
adott helyet, július 21-én. 

Idén a házigazda helyi vasutas klu-
bon kívül hét vidéki alakulat kép-
viseltette magát a találkozón: a 
szombathelyi, a székesfehérvári, a 
soproni, a tapolcai, a nagykanizsai, a 
budapesti és a szentesi nyugdíjas va-
sutas klubok, melyek tagjait elsőként 
Fehér László polgármester köszön-
tötte, kiemelve Celldömölk gazdag 
vasutasváros múltját és a vasút kö-
zösség-összetartó erejét. A köszön-
tők sorát Borsi Sándorné, a Vasutas 

Nyugdíjas Klubok Országos Szö-
vetségének elnökhelyettese folytat-
ta, aki az egymással való találkozás 
fontosságát hangsúlyozta, és Ara-
nyosi Ervin: A szeretet gyógyít című 
versét tolmácsolta az egybegyűltek-
nek. Pálné Horváth Mária, a KMKK 
igazgatója köszöntőjében örömét 

fejezte ki, hogy az intézmény egyik 
legaktívabb klubja évről-évre meg-
szervezi a kulturális találkozót lehe-
tőséget adva a barátságok ápolására. 
A rendezvény további részében kul-
turális program vette kezdetét, mely-
nek keretében a vidéki klubtagok 
szórakoztatták a résztvevőket. Így 
a megjelentek hallhattak énekeket, 
verseket a szereplők előadásában, 
valamint az először itt vendégeskedő 
Jákfai Dalkör nyújtott át egy színes 
dalcsokrot a találkozó résztvevőinek. 
A műsorösszeállításban utolsóként a 
művelődési központban működő Se-
nior örömtánc csoport tagjai léptek 
fel. Az emléklapok kiosztása és a kö-
zös ebéd elfogyasztása után elindult 
a tombolasorsolással színesített, ze-
nével kísért, estig tartó táncos mulat-
ság, melyhez a talpalávalót Szórádi 
Szabolcs szolgáltatta.

»Reiner Anita

Nyugdíjas vasutasok találkoztak
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A hagyományokhoz hűen idén is 
megrendezésre került a Strandok 
éjszakája. A celldömölki Vulkán 
Gyógy- és Élményfürdő ez alka-
lommal is csatlakozott a program-
hoz, így július 29-én hajnali egy 
óráig tartó nyitvatartással várta 
vendégeit. 
Immár 14. alkalommal szervezték 
meg országszerte a Strandok éjszaká-
ját a Magyar Fürdőszövetség kezde-
ményezésére. Hosszú évek óta július 
utolsó hétvégéjén várják a programhoz 
csatlakozó fürdőkomplexumok ven-
dégeiket speciális nyitvatartási idővel. 
Ilyenkor a fürdőzés nyújtotta élményen 
túl egyéb programelemekkel és zenés 
rendezvényekkel csábítják magukhoz 
az embereket az intézmények. A cell-
dömölki Vulkán Gyógy- és Élmény-
fürdő is tagja volt annak a 49 fürdőnek, 
ahol hazánkban éjszakába nyúló für-
dőzésre invitálták meg a látogatókat. 

Az intézmény munkatársai változatos 
programokat kínáltak számukra az est 
egészében. A kilátogatók először a Kö-
szi Zíben Zenekar által megszólaltatott 
dallamokkal kísérve csobbanhattak a 
csillagok alatt. Az est hátralevő részé-
ben pedig fáklyás fürdőzés várta őket, 
melyhez -a hangulat megalapozása-
ként- Blazsew szolgáltatta a muzsi-
kát. A különleges programot egészen 
hajnali egy óráig élvezhették a részt-
vevők, a fürdő ugyanis eddig az idő-
pontig tartott nyitva ezen az éjszakán.  

»Novák Fanni

A csillagok alatt fürdőzhettek

A Mesteri „Borbarátok” Ság He-
gyért Egyesülete már több évre 
visszatekintve július utolsó hétvé-
géjén rendezi meg a Nemeshegyi 
Borbarát Találkozót. Idén július 
29-én várták az érdeklődőket a 
mesteri Mária-kegyhelyhez.
Csaknem tíz évvel ezelőtt a meste-
ri szőlősgazdák kezdeményezésére 
avatták fel a faluban elhelyezett Má-
ria szobrot, mely a kereszttel együtt 
kegyhelyként is funkcionál, és a Má-
ria zarándokút állomásaként a vallási 
turizmusban is jelentős szerepet tölt 
be. A helyi szőlősgazdák 2015-ben 

hivatalosan bejegyzett szervezetet 
alapítottak, mely a Mesteri „Borba-
rátok” Ság Hegyért Egyesülete nevet 
viseli. Tagjai minden évben megren-
dezik a Nemeshegyi Borbarát Talál-
kozót, melyre idén is meginvitálták a 
környék lakosságát. Az elmúlt évek 
hagyományainak megfelelően idén 
is ökumenikus istentisztelettel vette 
kezdetét a program, melynek kere-
tében igét hirdetett Mikulyák László 
katolikus plébános és Szomju Tamás 
evangélikus lelkész. Az esemény ezt 
követő zenei összeállításában elő-
ször a Kónyról érkezett Erkel Ferenc 

Énekkar tagjai léptek fel, akik vilá-
gi és egyházi zeneműveket egyaránt 
megszólaltattak. Az este hátralevő 
részében pedig Lázár Zsolt zenész 
szolgáltatott kellemes dallamú mu-
zsikát.  »Reiner Anita

Nemeshegyi találkozó a borbarátokkal

Nyári programpalettája színesítése-
ként szervezett zenés teraszt a Ke-
menesaljai Művelődési Központ és 
Könyvtár július utolsó szombatján. 
A kellemes langymeleg nyári este 
jó alapot adott a nosztalgiazene fül-
bemászó dallamainak hallgatásához 
a művelődési központ teraszán. Az 
elmúlt évtizedek jól ismert hazai és 
külföldi slágereit a Syrius Shadows 
Band együttes tagjai szólaltatták 
meg hangszereiken és dalaikban. A 
nyár illatával fűszerezett zenei cse-
mege előtt Fehér László polgármes-
ter és Pálné Horváth Mária igazgató 
köszöntötte a terasz és a Géfin tér 

közönségét, majd a Syrius tagjai 
csaptak a húrok közé, hogy kétórás 

koncertjükkel népszerű dallamo-
kat repítsenek a július végi estébe a 
nosztalgia jegyében.   
        »Reiner Anita

Nosztalgiazene a teraszon

Tisztelettel tájékoztatjuk 
kedves Olvasóinkat, 

hogy lapunk 
következő száma 

2023. augusztus 25-én 
jelenik meg.
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A vízkészlet-gazdálkodás előzetes 
tervezése, illetve a víz értéke miatt 
Magyarország az Európai Unióval 
közösen elengedhetetlennek tart-
ja a vízkészletek felmérését, azok 
megőrzését. Ennek gyakorlati ér-
vényesülése az engedély nélkül 
kialakított ásott, illetve fúrt ku-
tak fennmaradására vagy pedig 
megszüntetésére irányuló eljárás, 
melyben változás állt be a 2023. évi 
LI. törvény (A vízgazdálkodásról 
szóló 1995. évi LVII. törvény mó-
dosításáról) alapján.
A vízgazdálkodásról szóló (1995. évi 
LVII.) törvény módosítása alapján 
nem szükséges bejelenteni azokat a 
2024. január 1-je előtt létesített ku-
takat, melyek megfelelnek a követ-
kező kritériumoknak: az 50 méter 
talpmélységet meg nem haladó és az 
első vízzáró réteget el nem érő me-
zőgazdasági célú kút fennmaradásá-
hoz nem szükséges vízjogi engedély 

és bejelentés. A mezőgazdasági célú 
kút üzemeltetője a felelős azért, hogy 
a felszín alatti vizet csak és kizáró-
lag olyan mértékben vegye igénybe, 
hogy a víz-utánpótlódás mennyiségi 
egyensúlya minőségi károsodás nél-
kül megmaradjon. Továbbá a törvény 
kiegészítése által nem szükséges az 
engedélyeztetés lefolytatása azokra a
háztartási kutakra vonatkozóan, me-
lyek 2024. január 1-je előtt a létesí-
téskor hatályos jogszabály előírása 
ellenére engedély nélkül, vagy enge-
délytől eltérően kerültek létesítésre. A 
törvény alapján háztartási vízigényt 
biztosító kút: a természetes személy 
évi 500 m3-t meg nem haladó mér-
tékű vízhasználata, amelynek célja 
az ivóvíz-ellátás, vagy a személyes 
és a háztartás vezetésével összefüg-
gő vízszükséglet biztosítása (függet-
lenül a kút létesítési helye szerinti 
ingatlan tulajdoni viszonyaitól és az 
ingatlan fekvésétől). A mezőgaz-

dasági célú kút vízjogi engedélyét 
2024. január 1-jétől a Nemzeti Föl-
dügyi Központtól kell kérvényezni, 
míg a háztartási vízigényt biztosító 
kutak esetében ezen engedély kiadá-
sa a Katasztrófavédelmi Igazgató-
ság hatáskörébe tartozik. Felhívjuk 
a Tisztelt Lakosság figyelmét arra, 
hogy a nem engedélyezett kutak tu-
lajdonosait 2024. január 1-jétől víz-
gazdálkodási bírsággal sújthatják, 
azonban e bírság alól mentesül az, 
aki engedély nélkül, vagy engedély-
től eltérően létesített, vagy üzemelte-
tett felszín alatti vízkivételt biztosító 
vízilétesítményt, ha a vízjogi engedé-
lyezési eljárást 2023. december 31-ig 
kérelmezi, vagy pedig a fent említett 
okok miatt azt nem kell lefolytatnia. 
A Nemzeti Agrárgazdasági Kamara 
engedélyezési, valamint bejelentési 
eljárással kapcsolatos útmutatóját az 
alábbi linken keresztül érhetik el: htt-
ps://www.nak.hu/   

Lakossági tájékoztató – Változás a kútbejelentéseknél

Tavasztól kezdve egészen ősz végéig 
szabad szemmel nem látható apró 
pollenek keringenek magasabb kon-
centrációban a levegőben. Március 
végétől október végéig leginkább a 
pázsitfűfélék virágzása okoz kelle-
metlenségeket, de július közepétől az 
üröm, és hó végétől a hírhedt parlag-
fű is kiveszi belőle a részét. 
Hazánkban minden harmadik ember 
szenved a pollenallergiától, vagyis biz-
tosan akad minden olvasónak olyan 
ismerőse, akinek időszakosan megke-
seríti a mindennapjait a szálló virágpor. 
15 évvel ezelőtt a 10%-ot sem haladta 
meg az ezzel küzdők száma, de az érin-
tettek aránya évről-évre nő. A pollen 
általában belégzéssel jut a szervezetbe, 
és erre egyes embereknél a fehérje ter-
mészetű anyagokra nem toleranciával, 
hanem túlműködéssel reagál: szaba-
dulni akar tőle. Ezek során hisztamin 
szabadul fel. Ez okozza az ismert tü-
neteket: könnyezést, orrdugulást vagy 
éppen orrfolyást, szúró, viszkető érzést. 
Ha csak a felső légutakat érinti, akkor 
tüsszögést, orrviszketést, szemviszke-
tést és a nátha tüneteit tapasztalja a be-
teg, de ha az alsó légutakba is bekerül, 
akkor sípoló lélegzést figyelhet meg 
magán, fulladás gyötörheti és a spor-
tolásra mint szórakoztató, kellemes te-
vékenységre átmenetileg képtelen lesz. 
De napjainkban a levegőben szálló 

pollenek sem olyanok, mint korábban 
voltak. A mostaniak felszíne csaknem 
teljesen be van takarva a fűtésből, a 
közlekedésből és egyéb emberi te-
vékenységből származó környezet-
szennyező anyagokkal, többek között 
korommal. Ezek csak erősítik a szállító 
anyaguk tüneteket kiváltó hatását. Ki 
lehet mondani, hogy a légszennyezés 
csökkentésével nemcsak a környezetet, 
de saját egészségünket védenénk. Mit 
tehetünk, ha a fenti tüneteket tapasztal-
juk? Semmiképpen sem szabad elbaga-
tellizálni a dolgot. Érdemes lehet felírni 
egy kis füzetbe, allergianaptárat vezet-
ni, hogy hol, milyen környezetben és 
pontosan milyen tünetek jelentkeztek. 
Ezeket az információkat összegyűjtve 
megállapíthatjuk egy éves pollennap-
tár segítségével, hogy melyik növény 
virágpora válthatta ki őket. A pollen-
térképen pedig követni lehet a terhelés 
erősségét és előfordulási helyét. Ha 
elérhető, hát használjuk: https://www.
idokep.hu/pollen. Mivel az allergia 
nem gyógyítható, de megfelelő mód-
szerekkel szinten tartható és kezelhető, 
ne spóroljuk meglátogatni az orvost! 
Figyeljünk oda még jobban a lakás 
tisztaságára is: cseréljük gyakrabban 
az ágyneműhuzatokat, és hazaérkezés 
után vegyünk fel másik ruhát, hogy ne 
vigyük be és hintsük szét a ruhánkra 
tapadt port. Ebből már adódik, hogy a 

gyakoribb hajmosás is csak a javunkat 
szolgálja, hiszen ki akarná a tüneteket 
okozó allergént a hajában tartogatni? 
Mosás után fontoljuk meg, hogy hova 
is teregetünk. Ha magas lenne az al-
lergének koncentrációja a levegőben, 
inkább teregessünk a lakásban. Ne fe-
lejtsük, hogy környezettudatosabban 
élve, kevesebb légszennyezést okozva 
az egészségünket és az életminőségün-
ket is védjük!  »Bincze Diána

Egészség és virágzási idő – pollenallergia

Értesítés gázszünetről

Értesítjük a Tisztelt Lakosságot, 
hogy az FGSZ Földgázszál-
lító Zrt. üzemeltetésében lévő 
földgázszállító rendszeren a 
2023. augusztus 29. 6.00 és 
2023. augusztus 31. 7.00 közöt-
ti időszakban gázszolgálta-
tási szünettel járó karbantartási 
munkálatok miatt a gázellátás 
szünetelni fog. 
A balesetek elkerülése végett 
ezen időszak alatt a gázmérő 
előtti főcsapot zárva kell tartani, 
és a gázelvezetést szüneteltetni 
szükséges.

Szíves megértésüket és együtt-
működésüket köszönjük!
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1.nap – Nagyvárad
Határon túli első állomásunk Nagyvá-
rad volt. Sajnos útunk elején technikai 
problémába ütköztünk, másfél órás 
szerviz kitérőt kellett beiktatnunk. 
Ezért közel háromórás késéssel tudtuk 
elfoglalni a szállásunkat a Góbé csár-
dában, melynek jellegzetességeivel 
rögtön meg is ismerkedtünk. A gye-
rekek boldogan foglalták el szobáikat, 
melyek Erdély egy-egy tájegységének 
jellegzetes motívumaival díszített bú-
torokat tartalmaznak. Kis pihenő és 
honismereti vezetőnk ismertetője után 
nyakunkba vettük a várost és megte-
kintettük Várad nevezetességeit. A 
nagyváradi várban meghallgathattuk 
a vár történetét és neves királyaink-
hoz kapcsolódó múltját, ezután pedig 
egy rövid városnéző túrára indultunk 
a Kőrös folyása mentén.

2. nap – Nagyszalonta és Szatmárné-
meti
Második napunk első megállója 
Nagyszalonta volt, ahol egy rövid 
sétát követően megtekintettük Arany 
János szülőházát, majd ellátogattunk a 
Csonka toronyba.Ez egy nem hétköz-
napi kiállítótér, az egyes szobák nem 
egymás mellett helyezkednek el, ha-
nem önálló emeleteken találhatók. Ezt 
az adottságot kihasználva a kiállítás 
mind az öt szintje más és más irány-
ból közelít Arany János életéhez és 
művéhez. A földszinten Nagyszalonta 
történelmének kulcspillanatai eleve-
nednek meg a középkortól a 19. szá-
zadig, bemutatva, hogyan hatja át az 
egyik legjelentősebb 19. századi köl-
tőnk műveit. Az első emeleten Arany 
János életét néhány személyes tárgyá-
nak bemutatásával követhetjük végig, 
a második emelet ember és költészet 
kultikus összekapcsolódását mutatja 
be, itt kapott helyet Barabás Miklós 
felújított Arany-portréja is. A harma-
dik emeleten az akadémiai szolgálati 
lakás egykori bútorait találjuk úgy el-

rendezve, hogy a használat különböző 
céljai érzékelhetők maradjanak, így 
egyszerre láthatunk szalont, háló- és 
dolgozószobát. A negyedik emeletet 
kilátónak nyitották meg a muzeoló-
gusok. A kiállításhoz érintőképernyős 
okostelefonon vagy tableten követhető 
virtuális felület is tartozik, melyen az 
angol és román nyelvű kísérő mellett 
helyet kaptak kiegészítő anyagok, va-
lamint a látogatónak lehetősége nyílik 
játékos formában tanulni Arany János 
életéről és költészetéről. Utunkat Szat-
márnémeti irányába folytattuk, ahol az 
egykori Pannónia Hotel épületét, majd 
a Püspöki palotát látogattuk meg. A 
Református láncos templomnál feli-
déztük a reformáció korszakát, majd 
az Erdődi oltár másolatát tekintettük 
meg a Székesegyházban.  Ennél az 
oltárnál kötött házasságot Petőfi Sán-
dor és Szendrey Júlia. Ezek után Koltó 
irányába vettük utunkat. A szállásunk 
is itt volt, napunkat egy mozgásos 
programmal fejeztük be, ugyanis helyi 
fiatalok szervezésében egy táncházzal 
zártuk az estét, melyben a gyerekek 
megismerkedtek a máramarosi, csán-
gó és moldvai táncokkal is.

3. nap – Koltó és Nagybánya
Reggeli után elbúcsúztunk szállásadó-
inktól és Koltón tettünk látogatást, 
ahol Petőfi és Szendrey Júlia a mé-
zesheteit töltötte. A Szeptember végén 
című vers gondolataival látogattunk a 
Teleki kastélyba, ahol a híres somfá-
nál közösen elszavaltuk Petőfi versé-
nek első két versszakát. Ezt követően 
megkoszorúztuk a költő szobrát és 
megtekintettük a Petőfi és Teleki Sán-
dor életét feldolgozó kiállítást a kúriá-
ban. Aztán Nagybánya felé vettük az 
irányt, ahol a Szent István templom 
romjait követően megismerkedtünk a 
város bányászati múltjával és informá-
ciókat gyűjtöttünk a híres nagybányai 
művész műhely legnagyobb alkotói-
ról. Szállásunk, Nagykágya felé véve 

az irányt, útközben megálltunk Szé-
kelyhídon, ahol Böjte Atya Gyerme-
kotthonának lakóit látogattuk meg, és 
rövid közös játékot követően átadtuk 
nekik ajándékunkat. A szállás elfogla-
lása után vacsorával zártuk napunkat 
a nagykágyai líceum kollégiumában.

4. nap – Székelyhíd, Érmindszent és 
Nagykároly
A negyedik nap újra Székelyhíd felé 
vettük utunkat. Böjte Atya Gyerme-
kotthonában foglalkozáson vettünk 
részt a helyi vezető segítségével a 
szabadság-szerelem kérdéséről. A 
Nagykároly felé vezető úton egy rövid 
kitérőt tettünk Érmindszent felé, ahol 
Ady Endre szülőházát látogattuk meg. 
Az ismertető után Pesti Arnold tanár 
úr elszavalta a Magyar ugaron című 
Ady verset, majd megkoszorúztuk a 
költő szobrát. Nagykárolyban meg-
tekintettük a csodálatosan felújított 
kastélyt. Károlyi Gyula miniszterel-
nök kapcsán beszéltünk a Trianonhoz 
vezető útról és a Károlyi család jelen-
tőségéről. Az állandó és időszaki kiál-
lítások megtekintése után elsétáltunk 
az Aranyszarvas fogadóhoz, ahol elő-
ször pillantotta meg Petőfi Szendrey 
Júliát. Ezután Károlyi Gáspár szobrát 
kerestük fel a városban. A nap végén 
visszatértünk előző napi szállásunk-
hoz, ahol egy játékos, sport vetélkedő-
vel zártuk napunkat.

5. nap – Nagyvárad
Utolsó napunkon visszatértünk az 
első nap, technikai nehézség miatt 
elmaradt programpontokhoz. A város 
alábbi nevezetességeihez látogattunk 
el: Holnap irodalmi társaság szobor-
csoport, Fekete Sas Palota, Ady End-
re szobor, Moskovics Miksa Palota, 
Deutsch-ház. Hosszabb időt töltöttünk 
Nagyvárad központjának legrégebbi 
templomában, a római katolikusok 
által épített Szent László templom-
ban. Megtudtuk, hogy húsz éven át, 
1721-1741 között épült, tornya csak 
később, 1800-ra készült el. Ebben a 
templomban található Várad legré-
gibb, még fennmaradt oltára az 1730-
as évekből. Az oltárkép Szent Lászlót 
ábrázolja, amint kulcsokat ad át Vá-
rad püspökének. Megismerkedtünk a 
székesegyház hányattatott sorsával, 
megtekintettük a csodálatos barokk 
stílusjegyeket, valamint a Szent Lász-
ló domborművet, melyen a legenda 
szerint azt a bárdot tartja, mellyel vizet 
fakasztott a Tordai-hasadékból.

Pesti Arnold
a CVÁI pedagógusa

Határtalanul program – Erdély

SAJTÓKÖZLEMÉNY«



Új Kemenesalja »   2023. 08. 04.

13

          CELLDÖMÖLK VÁROS
          ÖNKORMÁNYZATÁNAK LAPJA

                                    

       I M P R E S S Z U M
Felelős kiadó: Celldömölki Média Nonprofit Közhasznú Kft. Celldömölk, Dr. Géfin Lajos tér 
1. • Felelős szerkesztő: Reiner Anita • Szerkesztőség: Dummel Ottó, Farkas Gábor, Giczi 
Sándor, Csuka László, Horváth Lajos (örökös tag), Káldos Gyula (nívódíjas), Németh Tamás 
Zoltán • Hirdetés: ujkemenesalja@celldomolk.hu • Kapcsolat: 9500 Celldömölk, Dr. Géfin tér 1. 
E mail: ujkemenesalja@celldomolk.hu • Nyomda: LogoDepo Kft. Torony • ISSN 0685   1175 • Lapzárta: 
megjelenés előtti hét péntek • Előfizetés: egy évre 3.600 Ft, félévre 2.400 Ft, lapszámonként 250 Ft. • 
Fotókat, kéziratokat kizárólag elektronikus formában áll módunkban elfogadni.

A július utolsó hétvégéjén Barcson 
megrendezett és a házigazda által 
megnyert 44. Négy városok torná-
ján elért második hellyel lezárult a 
rövid nyári felkészülés és a MOL 
Magyar Kupa országos táblájának 
első fordulójával augusztus 5-én hi-
vatalosan is megkezdődik a 2023/24-
es labdarúgó szezon.
Az ellenfél talán a lehető legnehezebb 
kapható ellenfél lett ebben a körben 
(most még a megyei kupákból bejutott 
és az NB III-as csapatok játszanak) a 
Veszprém személyében, mert az el-
múlt idényben megnyerték az NB III 
Nyugati csoportját, de most azért nem 
az NB II-ben kezdik a pontvadászatot, 
mert az osztályozón hazai pályán gól 
nélküli döntetlent játszottak a Nyír-
egyházával, idegenben viszont egy 
nullra kikaptak tőlük. Egyszóval nem 
sokon múlott a dolog, de úgy néz ki, 
a csapatot nem verte szét a sikertelen-
ség, azaz gyakorlatilag együtt maradt 
a gárda, az osztályozón játszó kez-
dőből az NB III-ban már megkezdő-
dött bajnokság nyitófordulójára (ahol 
döntetlent játszottak Komáromban) 
nyolcan maradtak. Az, hogy ott már 
megkezdődött a bajnokság, lehet, hogy 
számunkra kedvező esélyt ad, mert a 
kupameccsre egy hétközi fordulóval 
hangolhattak (fáradhattak le), ellenfe-
lük arra az augusztus 2-ai alkalomra 
pedig nem volt más, mint a Szombat-
helyi Haladás VSE. Ezzel a kiváló 
átkötési lehetőséggel élve át is térnék 
őszi (igazából nyári) beharangozónk 
megyei mustrájára. Újabb patinás csa-
patok tűntek el az első osztály palet-
tájáról, tavaly a Kőszeg, idén pedig a 
Répcelak és a Jánosháza személyében. 
Így a 16 csapatos feltöltés érdekében 
-teljesítménye alapján a minden idők 
legmegérdemeltebb kiesője - a Bük is 
megőrizhette első osztályú tagságát. A 
megyei II északi csoportjának dobogó-
sai (Újperint, Gencsapáti. Lukácsháza) 
közül egyik sem vállalta a magasabb 
osztályt, így a déli csoport első és má-
sodik helyezettje a Csákánydoroszló 
és a Nádasd lépett feljebb. Ők nem 

ismeretlenek ebben az osztályban, de 
a liftezés sem ismeretlen fogalom szá-
mukra a két osztály között. És akkor 
jöjjön a meglepetés, a bajnok Szom-
bathelyi Haladás VSE helyett az idén 
a Szombathelyi Haladás VSE is tagja 
a mezőnynek. Nem, nem tévedés, az 
osztályozóját sikeresen abszolváló 
Haladás az NB III-ban van, a névazo-
nosság nem csapat azonosságot jelent, 
idén ezen a néven és jogállapotban az 
Illés-Akadémia U19-es fiataljai ver-
senyeznek. Az biztos, hogy jelenlé-
tük érdekes színfoltja lesz az évadnak 
(azért lenne pikantériája az esetnek, 
ha bajnokként indulási jogot szerezné-
nek jövőre egy osztállyal feljebb). Az 
is biztos, hogy rendkívül kiegyenlített 
lesz a mezőny, előzetesen a hangoz-
tatottan aranyéremre és feljutásra törő 
Király SE mellett legalább 7-8 csapat 
van, akik egyenlő eséllyel ácsingóznak 
a dobogó valamelyik foka után. Vége-
zetül nézzük milyen változások történ-
tek csapatunk háza táján a személyeket 
illetően, a kitűzött cél ugyanis válto-
zatlan, jövő májusban jó lenne valami-
lyen éremmel gazdagítani az egyesület 
patinás eredménylistáját. A vezető-
edzői feladatokat továbbra is Takács 
Gábor látja el, kapus edzőként és eset-
leg védésre is beugróként Tóth András 

(1985) segíti munkáját, aki nem isme-
retlen városunkban már az NB II-es 
csapatban is szerepelt 2006-ban, most 
négy Jánosházán eltöltött évad után 
tér vissza. Ugyancsak Jánosházáról ér-
kezik vissza Péter Márk (2003), Szép 
Dániel (1997) és Büki Martin (1998), 
ők is a celli utánpótlásban kezdték, 
majd a felnőttben is játékba kerültek, 
aztán ki ilyen, ki olyan okból máshol 
is kipróbálta magát, most remélhető-
leg kölcsönösen elégedettek leszünk 
majd egymással. Igazi új fiúként Gaál 
Dominik (1998) érkezik, aki alapból 
csornai és egy év répcelaki szezon 
után érkezik csapatunkhoz. A tavalyi 
bronzérmes sikeréhez alaposan hozzá-
tette a tudását, 27 bajnoki mérkőzésen 
játszott és négy gólt ért el. Mindannyi-
uknak sikeres évadot, éveket kívánok 
egyesületünk színeiben. Akik viszont 
nem húzzák fel idén a kék/sárga mezt, 
az házi gólkirályunk Czöndör Gergő, 
ő a Királyban folytatja pályafutását, és 
Galovich Máté, aki pedig ebben az év-
ben az iskolai tanulmányaira koncent-
rál, természetesen nekik is sok sikert.
Kezdődik tehát a fociszeretők nagy 
örömére a szezon a Kolozsvár utcában, 
a már beharangozott kupamérkőzéssel, 
egy kellemes nyáresti időpontban au-
gusztus 5-én 19.00-kor, a sör garantál-
tan hideg lesz. 
 »dotto

Kupamérkőzéssel indul az évad

» L A B D A R Ú G Á S
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